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Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 17 września 2019 r. 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku.  

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 20 sierpnia 2019 r. 

3. Ochrona środowiska naturalnego w sąsiedztwie Huty Cynku „Miasteczko Śląskie” 

– oczyszczalnia ścieków.  

4. Omówienie ochrony przyrody w lokalizacji Boruszowice (Krotoful) gmina 

Tworóg. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

otworzył posiedzenie Komisji, przywitał zebranych, przeniósł głosowanie protokołu na 

kolejne posiedzenie Komisji.  

 

Ad. 3. 

Ochrona środowiska naturalnego w sąsiedztwie Huty Cynku „Miasteczko Śląskie” – 

oczyszczalnia ścieków. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

poprosił o zabranie głosu Prezesa Zarządu Huty Cynku „Miasteczko Śląskie” S.A., pana 

Mirosława Indykę. 

Prezes Zarządu Huty Cynku „Miasteczko Śląskie” S.A., pan Mirosław Indyka, 

przedstawił filmy oraz prezentację dotyczące ogólnej działalności Huty oraz działań 

związanych z ochroną środowiska. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Stanisław Baczyński, 

zapytał, czy stosowana technologia jest polska. 

Prezes Zarządu Huty Cynku „Miasteczko Śląskie” S.A., pan Mirosław Indyka, 

potwierdził, że myśl techniczna jest całkowicie polska. Huta współpracuje z Instytutem 
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Metali Nieżelaznych w Gliwicach oraz z Instytutem Chemicznej Przeróbki Węgla. Teraz 

nie ma się na kim wzorować, jesteśmy jedyni w Europie, a literatura na ten temat nie jest 

aktualna. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

podziękował gościowi i wyraził nadzieję, że plany zakładu w obszarze ochrony 

środowiska będą realizowane. 

 

Ad. 4. 

Omówienie ochrony przyrody w lokalizacji Boruszowice (Krotoful) gmina Tworóg. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

krótko przybliżył sprawę ochrony przyrody w omawianym terenie. 

Dyrektor Centrum Dziedzictwa Przyrody Górnego Śląska, pan dr Jerzy Parusel, 

przedstawił prezentację dotyczącą projektu użytku ekologicznego „Krotoful” 

w Nadleśnictwie Brynek.  

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

p.o. Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach, pani Mirosława 

Mierczyk-Sawicka, zwróciła uwagę, aby w sferze działań ochronnych wskazać procent 

albo typ zadrzewień, które powinny pozostać. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

wyjaśnił swoje zaangażowanie w projekt, wskazując na niebezpieczeństwo 

wydzierżawienia terenu na wypas zwierząt. 

p.o. Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach, pani Mirosława 

Mierczyk-Sawicka, podkreśliła, że każdy teren będący rezerwuarem wody powinien 

być chroniony w sytuacji jej globalnego niedoboru. 

Dyrektor Centrum Dziedzictwa Przyrody Górnego Śląska, pan dr Jerzy Parusel, 

wspomniał o możliwości rozmów z właścicielem sąsiednich terenów, tzn. sprawa może 

być rozwojowa w kwestii wielkości obszaru chronionego i formy ochrony. W planie 

zagospodarowania gminy ten teren to lasy. 

p.o. Naczelnika Wydziału Ochrony Przyrody i Obszarów Natura 2000 

w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Katowicach, pan Adam 

Jurzykowski, opowiedział o wizji lokalnej, przeprowadzonej 10 września.  

Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska, pan Ireneusz Kubicki, 

zauważył, że nie byłoby torfowiska, gdyby nie było tam wody, nie tylko opadowej, 

ale i podchodzącej od spodu. 
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Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Stanisław Baczyński, 

zapytał o stanowisko gminy w tej sprawie. 

/Różne głosy z sali/: to stanowisko nie jest jeszcze znane, ale jest to szansa, gmina 

może wystąpić o środki finansowe w programach ochrony przyrody, wykorzystać to do 

promocji. 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Józef Kubica, 

poprosił o używanie zwyczajowej nazwy „Krotoful” (a nie „Krotofil”), a następnie 

wskutek wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji Środowiska 

i Gospodarki Wodnej.  

 

 

 

 

 

 

Józef Kubica 

Przewodniczący 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


